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Kampus lékařské fakulty v Plzni chce škola postavit do roku
2016

Do roku 2016 chce Lékařská fakulta Univerzity Karlovy postavit v Plzni zcela nový univerzitní kampus na pozemku
proti Fakultní nemocnici na Lochotíně. Nyní čeká, až bude moci přihlásit svůj projekt za 1,2 miliardy Kč do operačního
programu Výzkum a vývoj pro inovace. Z EU se pokusí získat až 85 procent nákladů. Nové univerzitní medicínské
centrum zvýší mimo jiné potenciál fakulty pro další rozvoj výzkumu. Novinářům to dnes řekl děkan fakulty Jaroslav
Koutenský.     "Objekty, v nichž jsme, jsou kromě jednoho z předmnichovského období a poskytují nám polovinu
místa, kolik bychom potřebovali," uvedl. Podle něj musí fakulta posílit vědu a výzkum i proto, že na základě vědeckého
výkonu bude v budoucnu výzkum na vysokých školách dotován.     Rozsáhlý projekt, původně zahrnující náklady
ve výši 1,5 miliardy Kč, ovlivnila silná koruna. Nově proto instituce potřebuje 1,2 miliardy korun. Za ně postaví na
svahu mezi bývalým židovským hřbitovem a fakultní nemocnicí teoretické a preklinické ústavy a také biomedicínské
výzkumné centrum. V ceně je započítáno i veškeré přístrojové vybavení. Stavební práce by mohly začít už začátkem
roku 2010. "Koncem léta 2009 bychom měli vědět, zda jsme uspěli se žádostí o evropskou dotaci. Pokud to nevyjde,
budeme chtít kampus postavit za české peníze, protože tento projekt je v dokumentaci rozvoje univerzity," dodal
děkan.     Nové zázemí fakulty zvýší její potenciál pro další rozvoj výzkumu v oblasti molekulární biologie, která
je jedním z osmi základních směrů rozvoje vědy v Evropě. "Zvýší její dostupnost i pro klinický výzkum a umožní
využití dalších moderních metod," vysvětlil Koutenský. Navíc bude centrum sloužit i jako významný propagátor města
a západních Čech.     Pomoc fakultě dnes slíbilo i vedení Plzeňského kraje, které s ní podepsalo memorandum o
podpoře a spolupráci. "Budeme vyvíjet například tlak na ministerstvo školství," řekl hejtman Petr Zimmermann. Podle něj
vytvoření regionálního medicínského centra přispěje k významnému zvýšení konkurenceschopnosti Plzeňského kraje v
této oblasti.     S přípravou projektu pomáhá i město Plzeň, které ho zahrnulo do svého takzvaného integrovaného plánu
rozvoje Univerzitní město 2015.     Lékařská fakulta v Plzni má 2000 studentů. Více než 250 studentů je ze zahraničí a
medicínu studují v angličtině. Fakulta se skládá z 20 ústavů, 19 klinik a čtyř odborných oddělení.     Eva Barborková tav


